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S P R Á V A 

o činnosti Akademického senátu Fakulty riadenia a informatiky  

Žilinskej univerzity v Žiline za rok 2022 
 
 
 

 

 V zmysle § 9 ods. 1 písm. r) zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov „akademický senát verejnej vysokej školy raz za rok 

podáva akademickej obci verejnej vysokej školy správu o svojej činnosti, ktorú zverejní na webovom sídle 

verejnej vysokej školy najmenej na štyri roky“.  

 Zápisy zo zasadnutí Akademického senátu Fakulty riadenia a informatiky Žilinskej univerzity 

v Žiline (ďalej len AS FRI UNIZA) sa v úplnom znení nachádzajú na internetovej stránke FRI UNIZA 

v priečinku FAKULTA / Senát / Zápisnice: https://www.fri.uniza.sk/stranka/zapisnice.  

 Podklady na rokovanie AS FRI UNIZA sa v úplnom znení nachádzajú v MS Teams UNIZA, v tíme 

org-fri-akademicky_senat medzi súbormi kanála General (prístupné na heslo) a v archíve umiestnenom na 

intranete FRI UNIZA v priečinku Agenda FRI: https://pandora.fri.uniza.sk (prístupné na heslo). 

 Dokumenty schválené v predloženom znení sú umiestnené medzi podkladmi. Dokumenty schválené 

v upravenom znení sa nachádzajú v osobitnom priečinku pri podkladoch. 

 

Členovia AS FRI UNIZA (stav k 1.1.2022): 

zamestnanecká časť: študentská časť: 

Hynek Bachratý Eliška Čičmancová 

Katarína Bachratá Irina Ďaďová 

Juraj Dubovec Denisa Macková 

Tomáš Majer  Michal Mulík 

Marek Moravčík  Marián Šotek 

Veronika Olešnaníková (tajomník AS) Monika Trebulová 

Lucia Pančíková   

Mária Přikrylová  

Pavel Segeč 

Peter Ševčík 

Peter Tarábek 

Jana Uramová  

Michal Varga (predseda AS) 

Monika Václavková 

 

V priebehu roka 2022 nastali nasledovné zmeny v zložení AS FRI: 

- Od 16.1.2022 nahradila pôvodnú študentskú časť AS FRI UNIZA nová v zložení: p. Boško, p. 

Čičmancová, p. Kolok, p. Marušincová, p. Mulík, p. Šotek, p. Vrábel. 

- 1.10. 2022 členstvo v ŠČ AS zaniklo p. Čičmancovej z dôvodu prerušenia štúdia na FRI UNIZA, prvým 

náhradníkom v poradí bol p. Dobrovič, ktorý sa ujal členstva v ŠČ AS FRI. 

 

Členovia AS FRI UNIZA (stav k 31.12.2022): 

zamestnanecká časť: študentská časť: 

Hynek Bachratý Pavel Boško 

Katarína Bachratá Juraj Dobrovič 

Juraj Dubovec Peter Kolok 

https://www.fri.uniza.sk/stranka/zapisnice
https://pandora.fri.uniza.sk/
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Tomáš Majer  Daniela Marušincová 

Marek Moravčík  Michal Mulík 

Veronika Olešnaníková (tajomník AS) Marián Šotek  

Lucia Pančíková  Andrej Vrábe 

Mária Přikrylová  

Pavel Segeč 

Peter Ševčík 

Peter Tarábek 

Jana Uramová  

Michal Varga (predseda AS) 

Monika Václavková 

 

AS FRI UNIZA v roku 2022 rokoval sedem krát. 

 

1. zasadnutie AS FRI UNIZA dňa 12. januára 2022 
 

▪ Prerokovanie materiálu „Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium na Fakultu riadenia 

a informatiky UNIZA pre 3. stupeň štúdia pre akademický rok 2022/2023“. 

Predkladateľ návrhu p. dekan požiadal p. prodekana Kohániho o podrobné vysvetlenie materiálu. P. 

prodekan prezentoval rozšírený materiál pre PS na doktorandské štúdium, v diskusii p. prodekan Koháni 

odpovedal na otázky. V materiály došlo k formálnym zmenám. 

Predseda AS predložil program rokovania na schválenie. 

Výsledky hlasovania: za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/01: AS FRI UNIZA schvaľuje "Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium 

na Fakultu riadenia a informatiky UNIZA pre 3. stupeň štúdia pre akademický rok 2022/2023" v 

upravenom znení. 

 

▪ Schválenie študijného poriadku FRI UNIZA. 

P. dekan vysvetlil, že študijný poriadok FRI schválený na zasadnutí AS FRI 29.10.2021, Uznesením 

2021/29 stiahol z programu rokovania AS UNIZA. Dôvodom je, že po schválení fakultného ŠP bol 

požiadaný p. rektorom o vypracovanie dokumentu, ktorý porovnáva rozdiely nášho ŠP voči 

celouniverzitnému. Po dodaní dokumentu na rektorát bola väčšina úprav, ktoré sú pre fakultu dôležité 

zapracovaná do dodatku, ktorý bol na zasadnutí AS UNIZA schválený (Uznesenie 112, Dodatok č. 1 k 

Smernici č. 209 – Študijný poriadok pre 1. a 2. stupeň vysokoškolského štúdia na Žilinskej univerzite v 

Žiline, schválený 22.11.2021). Ďalej predseda AS uviedol, ktoré zmeny neboli zapracované. V diskusii sa 

pýtal p. Tarábek, akým spôsobom môžeme v budúcnosti ovplyvniť univerzitný ŠP, ak ho prijmeme. P. 

dekan odpovedal, že ŠP môžeme doplniť metodickým usmernením, ale nie zmeniť. Vzhľadom na to, že sa 

bude schvaľovať novela vysokoškolského zákona, nie sú ešte jasné ďalšie možnosti.  P. Bachratý mal 

otázku, ako bol preformulovaný bod ohľadom archivácie. P. dekan odpovedal, že nebude potrebné 

archivovať všetky dokumenty. P. Bachratý uviedol, že z jeho pohľadu je aktuálny dodatok vyhovujúci. P. 

dekan poďakoval všetkým, ktorí strávili čas na príprave univerzitného a fakultného ŠP, vďaka čomu je pre 

fakultu prijateľný schválený dodatok. P. Lendel ocenil, že univerzita spravila kompromis a zapracovala 

naše požiadavky. Poukázal aj na to, že je potrebné mať na fakulte komunitu s kvalitnou diskusiou ohľadom 

takýchto otázok. P. Segeč vidí problém, že skúška je obmedzená na jeden deň. 

Predseda AS predložil program rokovania na schválenie. 

Výsledky hlasovania: za: 14, proti: 1, zdržal sa: 2. 

Uznesenie 2022/02: AS FRI UNIZA v súlade s § 27 ods. 1 písm.a) a §33 ods.3 písm.a) zákona č. 

131/2002 Z.z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov ruší Smernicu č. P FRI 06- Študijný poriadok FRI UNIZA, ktorá je nahradená Smernicou 

č. 209- Študijný poriadok pre 1. a 2. stupeň vysokoškolského štúdia na Žilinskej univerzite v Žiline. 
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▪ Prerokovanie návrhu na zmenu organizačnej štruktúry FRI UNIZA. 

Predkladateľ návrhu, p. dekan odôvodnil zmenu organizačnej štruktúry, v diskusii neboli otázky. 

Predseda AS predložil program rokovania na schválenie. 

Výsledky hlasovania: za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/03: AS FRI UNIZA schvaľuje zmenu organizačnej štruktúry v predloženom znení. 

 

▪ Prerokovanie aktualizovaného obsahu študijných programov pre 1. a 2. stupeň štúdia v rámci 

prípravy komplexnej akreditácie. 

P. dekan prezentoval podrobne stav akreditácie, ktorej sa fakulta venuje už dlhšiu dobu. Počas tohto 

semestra bude potrebné zosúladiť št. programy. Schválenie študijných programov podlieha Akreditačnej 

rade, ktorá pôsobí na univerzite a má zástupov zo všetkých fakúlt. Akreditovanie študijných programov na 

fri prebieha v dvoch vlnách, ktoré nasledujú za sebou v rozmedzí pár týždňov. Všetky študijné programy 

budú akreditované v prvej vlne okrem bakalárskeho št. programu Manažment, ktorý bude akreditovaný v 

druhej vlne. Št. programy boli predstavené aj zamestnávateľom a bola možnosť sa v pondelok pripojiť na 

konferenciu kde sa o tom viedla diskusia. Očakáva sa od zamestnávateľov spätná väzba. Tieto št. programy 

budú predložené vedeckej rade, ktorá bude zasadať 20.1.2022. Po schválení na vedeckej rade, budú 

materiály predložené Akreditačnej rade UNIZA. P. Majer poďakoval garantom aj riadeniu za prípravu 

novej akreditácie. P. Tarábek podotkol, že je veľmi veľa možností pre nadaných študentov, len je o tom 

možno málo informácií. P. dekan vidí veľký potenciál v možnosti vylepšovať št. programy vďaka 

priebežnému cyklu akreditácie. Nasledovala rozsiahla diskusia, ktorá sa venovala témam: inovatívneho 

spôsobu učenia, extra cvičeniam, zabezpečovaniu praktík, kapacitným otázkam, 

 

▪ Prerokovanie stanoviska k novele Zákona o vysokých školách po MPK. 

P. Varga informoval o medzirezortnom pripomienkovom konaní, kde boli zapracované niektoré 

požiadavky RVŠ. P. Bachratý informoval po stretnutí RVŠ (21.12.2021) o chaotickom nekonštruktívnom 

procese. Neudialo sa nič nové a pripomienky stále trvajú. Komunikácia s vysokými školami neprebieha. V 

Bratislave bol 16.12.2021 realizovaný protestný pochod za účasti učiteľov a študentov. Predseda vlády po 

proteste prisľúbil stretnutie s organizátormi pochodu, čo však nerealizoval. Ďalšie stretnutie RVŠ bude 

14.1.2022 kde sa očakávajú informácie k vypracovaným pripomienkam, ktoré podala RVŠ. Na zasadnutí 

sa má rokovať aj o rozpočte, ktorého návrh bol zverejnený 22.12.2022. Všetky komisie konštatujú, že 

zníženie rozpočtu je likvidačné. Metodika prideľovania rozpočtu bola oproti minulému roku opäť zmenená. 

 

▪ Rôzne. 

P. Dubovec sa pýtal na riešenie situácie so zlým výhľadom do križovatky z parkoviska. P. dekan požiadal 

viac krát nájomníkov susednej budovy o riešenie situácie, ďalej požiadal OHS o osadenie zrkadla. OHS sa 

vyjadril, že o to musí požiadať mesto dopravný inšpektorát a priložiť projekt. 

P. Bachratý informoval, že sa chystajú doplňujúce voľby do zamestnaneckej časi AS UNIZA. 

P. Bachratý sa ďalej pýtal na spôsob začiatku letného semestra, p. dekan odpovedal, že pravdepodobne 

začneme online. 

P. Uramová sa pýtala, či vedieme evidenciu z akého dôvodu odchádzajú zamestnanci z FRI, príp. čo ich 

domotivuje. 

P. Tarábek sa pýtal, či máme pripravený nejaký manuál v prípade nástupu pandémii Omikronu ako sa majú 

riešiť projekty, čiastočné úväzky, dovolenka príp. PN alebo home office. 

P. Bachratá sa pýtala na dezinfekciu, ktorú žiadala do učební. P. tajomníčka Rešetková odpovedala, že je 

pripravená v miestnosti IC a bude distribuovaná, keď bude prezenčná výučba. 

P. Lendel informoval po stretnutí so študentami, že parkovací automat na parkovisku nevydáva keď nemá 

dostatok mincí. P. dekan informoval, že sa to rieši so dodávateľom aby bola zavedená aj možnosť platiť 

kartou. Ďalej z diskusie vyplynula potreba prístrešku pre bicykle a kolobežky pre študentov pred fakultou. 

P. Lendel požiadal p. prorektora pre rozvoj Ristveja o vyčlenenie rozpočtu na tento účel, pokiaľ to bude 

zamietnuté bude hľadať iný zdroj financovania. 

Na záver zasadnutia predseda AS a p. dekan poďakovali študentskej časti, ktorej končí funkčné obdobie 

15.1.2022 za prácu v AS. 
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2. zasadnutie AS FRI UNIZA dňa 21. januára 2022 
 

▪ Predstavenie kandidátov na dekana a voľba kandidáta na dekana FRI UNIZA. 

Predseda AS požiadal predsedníčku volebnej komisie p. Olešnaníkovú  aby informovala o priebehu 

prípravy volieb. P. Olešnaníková informovala akademickú obec o činnosti volebnej komisie pre voľbu 

kandidáta na dekana FRI UNIZA, ktorá postupovala v zmysle schváleného harmonogramu volieb 

(Uznesenie AS FRI 2021/31). Všetky zápisy zo stretnutí volebnej komisie sa nachádzajú na stránke FRI 

v sekcii AS – Zápisnice (https://www.fri.uniza.sk/stranka/zapisnice). Komisia prijala 14 návrhov na 

kandidátov a po ich verifikácii súhlasili s kandidatúrou doc. RNDr. Katarína Bachratá, PhD. a doc. Ing. 

Emil Kršák, PhD. . Obaja kandidáti mali možnosť predstaviť sa akademickej obci na stretnutí konanom 

18.1.2022. Na zasadnutí mali ešte raz možnosť v stručnosti predstaviť svoj program. Nasledovala voľba 

kandidáta na dekana. 

Predseda AS informoval o spôsobe hlasovania pomocou nástroja OnVote a spustil tajnú voľbu. Senátori 

mali 5 minútové okno na výber kandidáta po tomto čase boli voľby ukončené. Prítomných bolo 20 

senátorov, platné hlasy odovzdalo 19 senátorov, minimálny počet hlasov pre zvolenie kandidáta je 11. 

Výsledky hlasovania: 

Kandidát Počet platných hlasov 

doc. RNDr. Katarína Bachratá, PhD. 5 

doc. Ing. Emil Kršák, PhD. 14 

Uznesenie 2022/05: AS FRI UNIZA zvolil doc. Ing. Emila Kršáka, PhD. za kandidáta na dekana na 

funkčné obdobie 1.4.2022 až 31.3.2026, počtom hlasov 14. 

 

 

▪ Predloženie Správy o činnosti AS FRI za rok 2021. 

▪ Predseda AS predložil na schválenie Správu o činnosti AS FRI UNIZA za rok 2021, zhrnul činnosť 

senátu, konštatoval, že senát zasadal v roku 2021 osem krát, a to online formou, spôsob rokovania 

vychádzal z protipandemických opatrení. V diskusii neboli pripomienky. 

▪ Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

▪ Výsledky hlasovania: za: 19, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/06: AS FRI UNIZA schvaľuje Správu o činnosti AS FRI UNIZA za rok 2021 

 

▪ Rôzne. 

P. Bachratý informoval akademickú obec o príprave volieb do zamestnaneckej časti AS UNIZA, ktoré sa 

uskutočnia 3.2.2022. Nominácie môžu predkladať členovia akademickej obce členom volebnej komisie (p. 

Bachratý, p. Mičic, p. Šotek) od 24.1. – 31.1.2022. Kandidátna listina bude zverejnená 1.2.2022. Informácia 

je zverejnená na stránke FRI (https://www.fri.uniza.sk/aktuality/doplnujuce-volby-do-zamestnaneckej-

casti-as-uniza). 

P. Bachratý ďalej informoval o priebehu rokovania na stretnutí RVŠ, kde bol hlavným bodom rozpočet VŠ. 

Rokovanie o pripravovanej novele VŠ sa neuskutočnilo, nakoľko nedošlo k novým zmenám. P. Bachratý 

rozošle senátorom podrobnejšie informácie zo zasadnutia RVŠ prostredníctvom emailu. 

Ďalej sa diskutovalo o termíne čistení tímov v MS Teams, o ich zaradení do kalendára a o začiatku 

akademického roka. 

 

 

  

https://www.fri.uniza.sk/stranka/zapisnice
https://www.fri.uniza.sk/aktuality/doplnujuce-volby-do-zamestnaneckej-casti-as-uniza
https://www.fri.uniza.sk/aktuality/doplnujuce-volby-do-zamestnaneckej-casti-as-uniza
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3. zasadnutie AS FRI UNIZA dňa 17. februára 2022 
 

▪ Reakcia na výzvu RVŠ SR akademickým senátom fakúlt a vysokých škôl. 

Predseda AS uviedol, že tento bod rokovania bol zaradený ako odpoveď na Výzvu RVŠ akademickým 

senátom fakúlt a vysokých škôl. Predseda AS informoval, že k novele Zákona o VŠ zaujalo v ostatnom 

čase stanovisko niekoľko orgánov vrátane Klubu dekanov, ŠRVŠ či RVŠ, ktorá iniciovala predmetnú 

Výzvu. V rámci reakcie na Výzvu RVŠ sa 15.2.  konalo spoločné stretnutie predsedu AS UNIZA spolu s 

predsedami AS fakúlt UNIZA, zástupcom vedenia UNIZA a zástupcom UNIZA v RVŠ. Predseda AS FRI 

v stručnosti prezentoval závery z tohto stretnutia, z ktorého vyplýva podporné stanovisko k Výzve avšak 

bez zhody na forme zapojenia sa do prerušenia výučby v nej uvedenej. Následne požiadal p. dekana, aby 

prezentoval stanovisko za Klub dekanov a vedenie UNIZA. Klub dekanov vyjadruje podporné stanovisko 

k tejto Výzve. Na kolégiu rektora, ktoré sa konalo pred zasadnutím AS FRI UNIZA, bola predbežne 

dohodnutá možnosť prerušenia výučby na pondelok 21.2.2022 medzi 13-14 hod., závisí to ale od 

rozhodnutia jednotlivých fakúlt. Následne p. predseda požiadal p. Bachratého aby prezentoval stanovisko 

za RVŠ. Nakoniec p. predseda požiadal p. Čičmancovú ako zástupkyňu v ŠRVŠ aby tlmočila stanovisko 

za ŠRVŠ. Tá tak urobila spolu s p. Höhrovou. ŠRVŠ vyjadruje podporu návrhu novely. Nasledovala 

rozsiahla diskusia či už k samotnému obsahu novely alebo k podpore Výzvy RVŠ. Do diskusie sa zapojili 

viacerí členovia akademickej obce (p. Tarábek, p. Majer, p. Dubovec, p. Bachratý, p. Bachratá, p. 

Čičmancová, p. Varga). V rámci diskusie bolo navrhnuté uznesenie. 

Predseda AS predložil na schválenie uznesenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 17, za: 16, proti: 1, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/07: AS FRI UNIZA schvaľuje vyhlásenie: „Akademický senát FRI UNIZA sa pripája 

k Výzve RVŠ SR akademickým senátom fakúlt a vysokých škôl zo dňa 9.2., v ktorej vyzýva na 

prerušenie výučby dňa 21.2.2022. AS FRI UNIZA podporuje stanoviská a závery uvedené vo výzve 

RVŠ SR zo dňa 9.2. a vo Vyhlásení dekanov fakúlt vysokých škôl SR z februára 2022. 

AS FRI UNIZA konštatuje, že návrh Novely zákona o vysokých školách v znení predloženom do 

Národnej rady Slovenskej republiky v januári 2022 v minimálnej miere reálne prispieva k zlepšeniu 

kvality práce vysokých škôl. AS FRI UNIZA opätovne poukazuje na to, že návrh novely zákona 

výrazne obmedzuje akademickú samosprávu a autonómiu na úrovni VŠ a fakúlt. Pritom v prvom 

rade fakulty sú hlavnými obsahovo aj organizačne ucelenými centrami vzdelávacích a vedecko-

výskumných aktivít, preto pre zvýšenie kvality musí byť samospráva fakúlt podporovaná a nie 

obmedzovaná.“ 

Ďalšou súčasťou tohto bodu rokovania bol spôsob realizácie prerušenia výučby na FRI UNIZA, ktorá je 

uvedená vo Výzve. P. dekan navrhol centralizovať aktivitu za celú fakultu. P. Bachratý navrhol protest 

zdokumentovať aj fotkou pred fakultou. Diskusia sa týkala aj otázky, na koho má byť protest zameraný. 

V diskusii viacerí navrhli neprerušiť výučbu na celý deň, je však potrebné dať priestor na diskusiu a 

vysvetlenie negatívneho vplyvu novely do budúcnosti celej akademickej obci. Preto bolo dekanovi 

odporučené prerušiť výučbu a zorganizovať diskusiu akademickej obci fakulty k tejto problematike. 

Predseda AS predložil na schválenie uznesenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 15, za: 14, proti: 0, zdržal sa: 1. 

Uznesenie 2022/08: Akademický senát Fakulty riadenia a informatiky Žilinskej univerzity v Žiline 

odporúča dekanovi FRI UNIZA prerušiť výučbu dňa 21. 2. 2022 v čase od 13:00 do 14:00 hod. a 

vytvoriť tak priestor na diskusiu k Novele zákona o VŠ v akademickej obci fakulty. 

 

▪ Rôzne. 

P. predseda pripomenul aktuálne úlohy a blížiaci sa termín na ich realizáciu. 

P. Tarábek sa pýtal, či je možné pre končiacich doktorandov vyhodnocovať publikačnú činnosť aj v inom 

termíne ako ku koncu apríla a októbra. Dochádza k situácii že doktorand ukončí štúdium a odmena mu nie 

je vyplatená, lebo kontrola sa vykonáva príliš skoro alebo neskoro. P. Koháni odpovedal, že požiada p. 

prorektora aby bol termín kontroly posunutý na čas tesne pred ukončením štúdia. 

P. Dubovec sa pýtal na schválenie úveru na ostatnom zasadnutí AS UNIZA. O priebehu rokovania 

informoval p. Bachratý. 
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P. Mulík informoval o padajúcich podperách stromov na univerzitnom parkovisku oproti fakulte, ktoré 

môžu zraniť ľudí alebo poškodiť autá využívajúce túto parkovaciu plochu. P. tajomníčka upozorní OHS. 

 

4. zasadnutie AS FRI UNIZA dňa 29. marca 2022 
  

▪ Prerokovanie návrhu na schvaľovanie prodekanov. 

P. dekan predložil návrh na schválenie kandidátov na prodekanov. P. Dubovec sa pýtal, či nie je potrebné 

rozšíriť tím prodekanov vzhľadom na ich pracovné zaťaženie. P. dekan odpovedal, že potrebujú najmä 

administratívnu posilu. P. Bachratý sa pýtal na platnosť mandátu vzhľadom na novelu vysokoškolského 

zákona. P. dekan odpovedal, že riešia momentálnu situáciu a na základe požiadaviek vyplývajúcich z 

nového VŠ zákona bude vytvorený nový štatút ktorý bude situáciu upravovať. 

Predseda AS predložil kandidátov na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 15. 

Kandidát Súhlasilo Nesúhlasilo Zdržalo sa Nehlasovalo 

doc. Ing. Viliam Lendel, 

PhD. 

14 0 1 0 

doc. Ing. Peter Martón, PhD. 15 0 0 0 

Uznesenie 2022/09: AS FRI UNIZA schvaľuje doc. Ing. Viliama Lendela, PhD. a doc. Ing. Petra 

Mártona, PhD. za prodekanov FRI UNIZA . 

 

▪ Prerokovanie návrhu na zloženie Vedeckej rady FRI UNIZA. 

P. dekan predložil návrh na zloženie Vedeckej rady FRI UNIZA. Funkčné obdobie momentálne pôsobiacej 

Vedeckej rady končí 31.3.2022. P. dekan sa snažil začleniť odborníkov z oblastí, ktorým sa venujeme 

a navrhol členov tak, aby mala zastúpenie každá katedra. P. Dubovec sa pýtal, či Vedecká rada ostane aj 

po aplikácií novely VŠ zákona. P. dekan odpovedal, že najbližší rok by sa nemala meniť a potom bude 

závisieť od nastavenia organizačnej štruktúry. 

Predseda AS predložil kandidátov na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 16. 

Kandidát Súhlasilo Nesúhlasilo Zdržalo sa Nehlasovalo 

doc. Ing. Emil Kršák, PhD. 16 0 0 0 

prof. Mgr. Ivan Cimrák 16 0 0 0 

Dr.  doc. Ing. Mária Ďurišová, PhD. 16 0 0 0 

prof. RNDr. Jaroslav Janáček, CSc. 16 0 0 0 

prof. Ing. Ľudmila Jánošíková, PhD. 16 0 0 0 

doc. Ing. Ondrej Karpiš, PhD. 16 0 0 0 

prof. Ing. Martin Klimo, PhD. 16 0 0 0 

doc. Ing. Michal Koháni, PhD. 16 0 0 0 

prof. Ing. Milan Kubina, PhD. 15 1 0 0 

prof. Ing. Alžbeta Kucharčíková, PhD. 16 0 0 0 

doc. Ing. Viliam Lendel, PhD. 16 0 0 0 

prof. Ing. Vitaly Levashenko, PhD. 14 0 2 0 

doc. Ing. Peter Márton, PhD. 16 0 0 0 

prof. Ing. Karol Matiaško, PhD. 16 0 0 0 

prof. Ing. Miloš Poliak, PhD. 16 0 0 0 

prof. Ing. Jozef Ristvej, PhD. 14 1 1 0 

doc. Ing. Pavel Segeč, PhD.  16 0 0 0 

doc. Ing. Peter Ševčík, PhD.  16 0 0 0 

prof. Ing. Pavol Špánik, PhD. 15 1 0 0 

prof. Ing. Ivan Brezina, CSc. 16 0 0 0 

Bratislava prof. Ing. Pavel Čičák, PhD. 16 0 0 0 

doc. RNDr. Ing. Marcel Jiřina, Ph.D. 16 0  0 0 
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prof. Ing. Ivan Kotuliak, PhD. 14 0 2 0 

doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D. 15 0 1 0 

prof. Ing. Jaroslav Porubän, PhD. 16 0 0 0 

prof. Ing. Karel Šotek, CSc. 16 0 0 0 

prof. Ing. Liberios Vokorokos, PhD. 16 0 0 0 

Uznesenie 2022/10: AS FRI UNIZA schvaľuje navrhnutých členov Vedeckej radi FRI UNIZA. 

 

▪ Prerokovanie návrhu na zmenu organizačnej štruktúry FRI UNIZA. 

P. dekan odôvodnil potrebu zmeny organizačnej štruktúry. Vzhľadom na vyťaženie na dekanáte je potrebné 

ďalšiu administratívnu podporu pre prodekanov a pre študijné oddelenie. Taktiež je potrebná zmena 

pracovnej pozície a vytvorenie miesta pre zamestnancov, ktorým končí pôsobenie na projektoch. 

Predseda AS predložil návrh na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 17, za: 17, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/11: AS FRI UNIZA schvaľuje „Návrh na zmenu organizačnej štruktúry FRI 

UNIZA“. 

 

▪ Prerokovanie aktualizovaného obsahu študijných programov pre 1. a 2. stupeň štúdia v rámci 

prípravy komplexnej akreditácie. 

P. prodekan Koháni informoval o priebehu konferenciu, kde boli predstavené št. programy, kde sa 

zúčastnili aj odborníci z praxe a firmy, ktoré majú potencionálny záujem o našich záujemcov. P. Bachratá 

navrhla prehodnotiť prácu so zahraničnými študentami, kvôli veľkej jazykovej bariére. Bolo by lepšie 

vytvoriť pre zahraničných študentov jeden krúžok, kde si vedia aj vzájomne pomôcť pri riešení úloh. P. 

Ševčík navrhol doučiť študentov slovenčinu v čase od prijatia po začiatok štúdia formou intenzívneho 

kurzu.  
 

▪ Rôzne 

Prvým bodom bolo vyhodnotenie úloh. P. prodekan Lendel informoval o priebehu riešení úloh, predstavil 

niektoré závery vyplývajúce zo štatistík, niektoré úlohy zatiaľ čakajú na vyhodnotenie. P. dekan pripravil 

čiastočnú analýzu k druhej úlohe, ktorú aj predstavil. Súbor s analýzou je k dispozícii na vyžiadanie u p. 

dekana. Prezentácia záverov po vykonaní analýz a vyhodnotenia štatistík zo všetkých úloh sa uskutoční na 

nasledujúcom rokovaní senátu. 

P. Dubovec ocenil aktivitu vedenia s pridaním zrkadla oproti výjazdu z parkoviska 

P. Varga upozornil na technické problémy s počítačmi v niektorých učebniach, ktoré sú spôsobené 

aktualizáciami. P. dekan prisľúbil riešenie. 

 

5. zasadnutie AS FRI UNIZA dňa 31. mája 2022 
 

▪ Prerokovanie materiálu „Výročná správa o činnosti FRI UNIZA za rok 2021“. 

P. dekan predložil Výročnú správu o činnosti FRI UNIZA. P. prodekan Lendel sa následne podrobnejšie 

venoval niektorým častiam správy, týkajúcim sa personálnej štruktúry, vývoju počtu lektorov a odb. 

asistentov, vývoju počtu študentov, získaným projektom, atď. 

Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 15, za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/12: AS FRI UNIZA schvaľuje materiál „Výročná správa o činnosti FRI UNIZA za 

rok 2021“. 

 

▪ Prerokovanie materiálu „Správa o hospodárení FRI UNIZA za rok 2021“. 

P. dekan predložil Správu o hospodárení FRI UNIZA. Pani tajomníčka Rešetková popísala detailnejšie 

dotácie. V podprograme vysokoškolské vzdelávanie fakulta hospodárila so sumou 2 441 409€, ktorá slúžila 

na krytie mzdových nákladov, tovarov a služieb. V tomto podprograme boli zarátané aj financie 

z refundačných projektov. V podprograme inštitucionálny výskum hospodárila fakulta s rozpočtom 



Správa o činnosti Akademického senátu Fakulty riadenia a informatiky Žilinskej univerzity za rok 2022 

 

1 205 619€, čo bola väčšinovo neúčelová dotácia. Diskusia sa týkala zvýšenému percentuálnemu podielu 

finančných prostriedkov prislúchajúcemu rektorátu, ktoré bolo zvýšené na 7.5% 

Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 16, za: 15, proti: 0, zdržal sa: 1. 

Uznesenie 2022/13: AS FRI UNIZA schvaľuje materiál „Správa o hospodárení FRI UNIZA za rok 

2021“. 

 

▪ Prerokovanie návrhu rozpočtu FRI UNIZA za rok 2022. 

P. dekan predložil návrh rozpočtu a doplnil, že sme momentálne jediná fakulta UNIZA, ktorá zaznamenala 

nárast vo výkone. Taktiež uviedol, že na ďalší rast máme najväčší potenciál vo vzdelávaní študentov 2. 

stupňa. P. tajomníčka prezentovala konkrétne položky rozpočtu. Na  základe  rozhodnutia  AS UNIZA boli  

FRI UNIZA pridelené  na  kalendárny  rok 2022 zo  štátneho  rozpočtu neúčelové finančné  prostriedky z 

dotačnej zmluvy MŠVaVŠ SR v objeme 2 774 138€ na krytie bežných výdavkov a to v podprogramoch: 

vysokoškolské vzdelávanie 1 828 069€ a inštitucionálny výskum 946 069€. Fakulta  celkovo  zaznamenala 

pokles rozpočtu v porovnaní  s rokom  2021. P. dekan uviedol, že sa snažíme hľadať aj iné možnosti 

financovania. Diskusia vystali otázky potreby navyšovania rozpočtu na nevýkonových zložkách univerzity 

na úkor fakúlt, ktoré môžu vďaka znižovaniu rozpočtu skolabovať. P. dekan sa vyjadril, že niektoré 

pripomienky z kolégia dekana boli do rozpočtu zapracované, niektoré naopak nie. Tiež uviedol, že návrh 

rozpočtu mali dekani fakúlt na pripomienkovanie pred kolégiom rektora k dispozícii veľmi krátky čas. 

V diskusii zazneli aj pripomienky k metodike prideľovania rozpočtu na ministerstve, kde bol náhle 

nahradený koeficient KKŠ za koeficient KITC. 

Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 18, za: 17, proti: 0, zdržal sa: 1. 

Uznesenie 2022/14: AS FRI UNIZA schvaľuje návrh rozpočtu FRI UNIZA za rok 2022. 

 

▪ Prerokovanie aktualizovaného obsahu študijných programov pre 3. stupeň štúdia, habilitačného 

konania a inauguračného konania v rámci prípravy komplexnej akreditácie. 

P. prodekan Koháni prezentoval senátorom aktualizované obsahy doktorandských študijných programov, 

kde sú najväčšími zmeny zlúčenie programov IIS a AI, doplnený anglický jazyk, voliteľný predmet, 

povinná publikácia v karentovanom časopise, povinnosť získať min. 50 kreditov za publikácie vo WoS 

a Scopus či kontrola publikačnej činnosti aj počas štúdia. P. Tarábek mal pripomienky k publikačnej 

činnosti a povinnej angličtine pre napr. rodených rečníkov a navrhol, či by mohol byť predmet realizovaný 

ako prípravný kurz na Cambridge certifikát, kde by sa študent po skončení kurzu mohol prihlásiť na skúšku. 

Ďalej upozornil na riziká vyplývajúce z povinnej publikácie v karentovanom časopise pre doktorandov. 

Zvyšuje sa tým pravdepodobnosť nedokončenia doktorandského štúdia v riadnom čase. Doktorandov a aj 

ich školiteľov to núti publikovať v časopisoch s rýchlou odozvou, čo výrazne obmedzuje publikovanie v 

špičkových časopisoch. Ak v budúcnosti budú niektoré takéto časopisy vyradené alebo neuznávané, tak to 

negatívne ovplyvní hodnotenie celej fakulty. Nezanedbateľný dopad to bude mať aj na atraktivitu 

doktorandského štúdia, ktorá je už teraz pomerne nízka. 
 

▪ Rôzne. 

Vyhodnotenie úloh – p. prodekan Lendel informoval o čiastkových výsledkov počas práce na úlohách 

a požiadal o posun termínu na ďalšie zasadnutie AS. 

P. prodekan vyhodnotil stav prihlášok na akademický rok 2022/23. Na prvý stupeň si podalo prihlášku 1006 

záujemcov, na druhý stupeň 234, čo predstavuje nárast voči minulému akademickému roku 

P. prodekan požiadal aby vyučujúci pripomenuli študentom možnosť vyplnenie evaluácie predmetu . P. 

Varga navrhol, aby mohol vyučujúci reagovať na vyplnenú evaluáciu. P. prodekan uviedol, že je možné 

využiť Inovačné karty, kde sa môže vyučujúci vyjadriť a sumarizovať vylepšenie predmetu na základe 

spätnej väzby. P. Čičmancová sa informovala o možnosti ohodnotenia školiteľa záverečnej práce.  

P. Marušincová sa pýtala, či bude ponechané externé štúdium manažmentu a informatiky. P. prodekan 

Lendel odpovedal, že zatiaľ sa neplánuje zrušiť, ale otvorenie program závisí od počtu prihlásených 

študentov. 
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P. Václavková sa pýtala, či je plánované po rekonštrukcii miestností RA012 a RA013 na kapacitu 40 osôb 

tomuto prispôsobiť aj veľkosť krúžkov. P. prodekan informoval, že je to možné pre špecifické predmety. 

Ďalej senátori diskutovali o pripravovanom protestnom zhromaždení organizovaným OZ pracovníkov 

školstva a vedy na Slovensku. 

P. Moravčík pripomenul potrebu medzinárodných označení na vybraných miestnostiach. P. Varga 

pripomenul potrebu odstránenia neaktuálnych informačných tabúľ na fakulte. 

P. Segeč sa informoval ohľadom rekonštrukcie námestia a či má vybraný návrhu prekrytú terasu pred 

fakultou. P. dekan uviedol, že zvolený návrh ponechá terasu bez prekrytia. 

 

 

6. zasadnutie AS FRI UNIZA dňa 30. júna 2022 
 

▪ Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium na FRI UNIZA pre všetky stupne na 

akademický rok 2023/2024. 

P. prodekan Lendel predložil na schválenie materiál Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium na 

FRI UNIZA pre 1. stupeň na akademický rok 2023/2024. Vysvetlil zmeny oproti minulému roku, ktoré sa 

týkali najmä dĺžky štúdia externou formou, definície poplatkov za externé štúdium a prijímacie konanie, 

zmenu názvu na aplikovanú informatiku, aktualizáciu sekcie uplatnenia absolventov. P. Tarábek a p. 

Bachratý sa pýtali, či je možné fixnú sumu nahradiť odkazom, p. prodekan odpovedal, že používame 

predpísaný formulár letáku a tieto sumy musia byť uvedené a aktualizujú sa každoročne. P. prodekan 

Lendel aktualizuje výšku stravného podľa aktuálneho cenníka. Senátori navrhli štylistické úpravy textu, 

ktoré boli zapracované. 

Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 12, za: 12, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/15: AS FRI UNIZA schvaľuje Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium 

na FRI UNIZA pre 1. stupeň štúdia na akademický rok 2023/2024 v upravenom znení. 

P. prodekan Lendel predložil na schválenie materiál Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium na 

FRI UNIZA pre 2. stupeň na akademický rok 2023/2024. Vysvetlil zmeny oproti minulému roku, ktoré sa 

týkali rovnakých úprav ako pri predošlom materiály. Okrem toho sa na základe komunikácie s garantmi 

študijných programov druhého stupňa zvýšil plánovaný počet prijatých študentov na IIS, ASI a IM, aby bol 

pokrytý vyšší dopyt zo strany končiacich študentov nových študijných programov bakalárskeho stupňa IaR 

a IaST.  

Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 12, za: 12, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/16: AS FRI UNIZA schvaľuje Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium 

na FRI UNIZA pre 2. stupeň štúdia na akademický rok 2023/2024 v upravenom znení. 

P. prodekan Koháni predložil na schválenie materiál Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium na 

FRI UNIZA pre 3. stupeň na akademický rok 2023/2024. Uviedol, že okrem aktualizácie termínov 

k žiadnym zásadným zmenám v materiáloch nedošlo. 

Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 12, za: 12, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/17: AS FRI UNIZA schvaľuje Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium 

na FRI UNIZA pre 3. stupeň štúdia na akademický rok 2023/2024 v upravenom znení. 
 

▪ Rôzne. 

Vyhodnotenie úloh – p. prodekan Lendel požiadal o posun termínu na ďalšie zasadnutie AS. 

P. Tarábek navrhol na diskusiu tému zvýšenia stravného od 1.7.2022. Uviedol, že ceny stravného sa u nás 

za posledných 8 mesiacov zvýšili o vyše 30%. Podľa štatistického úradu sa v dokumente medziročné 

indexy spotrebiteľských cien k aprílu 2022 uvádza medziročná úhrnná inflácia 11.8%, celkovo za potraviny 

a nápoje 13,9%. Platy sa majú u nás navýšiť o 3%. Naskytá sa preto myšlienka, či nejde o zneužívanie 

aktuálnej situácie. Otázka bola, na základe akých podkladov sa ceny vypočítavajú a ako to vedia ovplyvniť 

zamestnanci alebo odbory, ak je cena neúmerne zvýšená voči nákladom. K diskusii sa pridala aj p. 
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Čičmancová, ktorá je členkou ŠRVŠ a informovala, že ŠVRŠ aktuálne monitoruje ceny jedál a ubytovania 

a informuje o zvýšení cien stravy na všetkých opýtaných univerzitách, ktoré poskytli údaje. Nie je však 

jasné o koľko sa ceny zvýšili. P. Mulík dodal, že nastáva situácia, kedy je pre našich študentov výhodnejšie 

stravovať sa mimo menzy. P. Bachratá navrhla, nech dá univerzita pravidla, podľa čoho sa budú ceny 

vypočítavať a takýto systém bude transparentný. Senátori sa zhodli, že by bolo vhodné túto problematiku 

otvoriť na zasadnutí AS UNIZA. 

P. dekan poďakoval všetkým za prácu v tomto akademickom roku a poznamenal, že nás čaká možno 

náročnejšie obdobie počas ktorého sa bude formovať štatút UNIZA. 

P. predseda senátu poďakoval senátorom za ich prácu v uplynulom období. 

 

7. zasadnutie AS FRI UNIZA dňa 14. novembra 2022 
 

▪ Schválenie členov disciplinárnej komisie. 

P. prodekan Lendel predložil na schválenie členov disciplinárnej komisie. Dôvodom je končiace funkčné 

obdobie členov komisie ku dňu 15.11.2022 a odstúpenie p. Mičica z komisie na vlastnú žiadosť. 

Predseda AS dal hlasovať o schválení členov DK. Hlasovanie sa uskutočnilo tajnou formou. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 15, za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Kandidát Súhlasilo Nesúhlasilo Zdržalo sa Nehlasovalo 

doc. Ing. Viliam Lendel, PhD. 15 0 0 0 

prof. Ing. Karol Matiaško, PhD. 14 0 1 0 

doc. Ing. Michal Koháni, PhD. 15 0 0 0 

Filip Mäsiar 15 0 0 0 

Ing. Marián Šotek 15 0 0 0 

Ing. Michal Mulík 15 0 0 0 

Uznesenie 2022/18: AS FRI UNIZA schvaľuje členov disciplinárnej komisie v predloženom znení. 

 

▪ Úprava organizačnej štruktúry 

P. dekan predložil návrh a zdôvodnil potrebu zmien v organizačnej štruktúre FRI na Katedre informatiky. 

Členovia AS hlasovali o schválení návrhu na zmenu organizačnej štruktúry FRI UNIZA. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 15, za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie 2022/19: AS FRI UNIZA schvaľuje zmenu organizačnej štruktúry FRI UNIZA. 

 

▪ Prerokovanie nových výberových predmetov 

P. dekan požiadal p. prodekana Lendela o zdôvodnenie potreby nových výberových predmetov. P. 

prodekan uviedol, že podnet na vznik nových voliteľných predmetov Slovenský jazyk 1 a 2 prišiel od Rady 

študijných programov. Tieto predmety sú určené pre zahraničných študentov, ktorí študujú v slovenskom 

jazyku a potrebujú sa zdokonaliť. Diskusia sa týkala najmä otázky, komu je tento predmet určený 

a formálnym pripomienkam k informačným listom. 

 

▪ Prerokovanie nových externých členov skúšobných komisií pre 1. a 2. stupeň 

P. dekan predložil návrh na nových členov skúšobných komisií. Senátori nemali námietky a senát berie 

návrh na vedomie. 

 

▪ Informácia o zosúladení študijných programov 

P. dekan oboznámil senátorov s procesom akreditácie, ktorý prebiehal v posledných dvoch rokoch. 

Vysvetlil ako fungujú Rady študijných programov, Rady garantov fakulty a Akreditačná rada. Informoval 

o zosúladení študijných programov aj o zrušení štvorročných konverzných bakalárskych programov, 

z ktorých ostal jeden zachovaný. Na inžinierskom štúdiu ostali zachované konverzné programy kvôli 

študentom z iných univerzít. Informoval o možnosti výberu ľubovoľného inžinierskeho smeru po 
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bakalárskom štúdiu. V rámci zosúlaďovania študijných programov má fakulta najviac študijných 

programov spomedzi ostatných fakúlt UNIZA hodnotených najvyšším stupňom A – zosúladené, dobrá 

prax. P. dekan vysvetlil, že sa jednalo o veľmi náročný proces a poďakoval všetkým, ktorí sa na akreditácii 

podieľali. 

 

▪ Rôzne 

Vyhodnotenie úloh – p. prodekan Lendel požiadal o posun termínu na ďalšie zasadnutie AS. 

Predseda AS informoval o skončení mandátu p. Čičmancovej a požiadal predsedu študentskej časti AS 

o doplnenie ďalším zvoleným senátorom. 

P. Bachratý informoval o zvolení členov správnej rady. Diskusia sa týkala aj nového štatútu univerzity. P. 

dekan informoval, že boli poslané pripomienky za fakultu. Senátori boli informovaní , že podľa 

navrhnutého štatútu je možné že disciplinárna komisia bude pôsobiť centrálne na univerzite. 

P. Segeč sa pýtal, či sa plánuje rekonštrukcia omietky na budove B pri vstupe. P. dekan odpovedal, že to 

bolo nahlásené už viac krát na OHS. 

Ďalej sa senátori pýtali, či bude osadená rampa na bicykle na schodisko ako to bolo v minulosti. P dekan 

odpovedal, že len v nevyhnutnom prípade. 

Zamestnanci upozornili na narastajúci problém s kolobežkami zaparkovanými na chodbách. 

Niektorí vyučujúci by chceli využívať učebne s kapacitou 40 osôb. P. prodekan Lendel uviedol, že túto 

požiadavku je potrebné zadať spolu s požiadavkami na rozvrh a p. prodekan upovedomí rozvrhové aby to 

týchto miestností uprednostňovali krúžky s kapacitou 40 študentov. 

 

 

 

V Žiline 23.1.2023 Zapísal: V. Olešnaníková 

 Schválil: M. Varga 

 


